



Schweizerische Gesellschaft für Agrarwirtschaft und Agrarsoziologie
Société Suisse d'Economie et de Sociologie rurales
Swiss Society for Agricultural Economics and Rural Sociology

SGA-Herbstseminar «Agroeconet» 2025

Mittwoch, 19. November 14.15 - 17.15 Uhr mit anschliessendem Apéro, ETH Zürich

Zur Förderung des SGA-Beziehungsnetzes und zum Austausch zu anwendungsorientiertem Wissen in der Agrarwirtschaft und Agrarsoziologie, führt die SGA jedes Jahr das SGA-Herbstseminar «Agroeconet» durch.

Das SGA-Herbstseminar Agroeconet ist ein Kolloquium zur Präsentation und Diskussion laufender und abgeschlossener Forschungsarbeiten. Pro Vortrag stehen 20 Minuten zur Verfügung, ca. 13' für die Präsentation und 7' für die Diskussion.

Bei einem anschliessenden Apéro können die Kontakte in einem weitgespannten Beziehungsnetz von Personen, die in unterschiedlichen Funktionen in der Agrar- und Ernährungsbranche tätig sind, gepflegt werden.

Wir freuen uns auf Ihr Kommen! [Bitte für das Herbstseminar und/oder Apéro bis zum 5. November anmelden!](#)

SGA-Autumn Seminar «Agroeconet» 2025

Wednesday, 19th November 2.15 - 5.15 pm followed by an Apéro, ETH Zurich

Every year, the SGA holds the SGA Agroeconet Autumn Seminar in order to promote the SGA relationship network and applied knowledge exchange in agricultural economics and rural sociology.

The SGA-Autumn Seminar Agroeconet is a colloquium for the presentation and discussion of both in-progress and concluded research work. There are 20 minutes per presentation, approx. 13' for the presentation and 7' for the discussion.

At the Apéro afterwards, participants can cultivate contacts in an extensive relationship network of people working in various capacities in the agricultural and food sector.

We look forward to welcoming you there! [Please register for the autumn seminar and/or Apéro until November 5th!](#)

Datum	Zeit	Themen/Referent/In
Mittwoch 19.11.2025	14.15 – 14.35	Behavioural insights into the adoption dynamics of fungus-resistant grapevine varieties <i>Gaëlle Leduc, Lucca Zachmann, Robert Finger, ETH Zurich</i>
ETH HG (tba)	14.35 - 14.55	Traceability in the value chain: the case of certified cocoa in Côte d'Ivoire <i>Marine Jouvin, Tanguy Bernard, Delphine Boutin, ETH Zurich</i>
Moderation: Robert Finger (ETH Zurich)	14.55 - 15.15	Towards a multidimensional assessment of farm workload <i>Rita Saleh, Katja Heitkamp, Nadja El Benni, Agroscope</i>
	15.15 – 15.35	Nudges for agricultural policymaking <i>Yanbing Wang, Jeanine Ammann, Andreia Arbenz, Gabriele Mack, Nadja El Benni, Agroscope</i>
	15.35 – 15.55	Pause / Break
	15.55 – 16.15	Von Alptreuen und -untreuen: Die Arbeitssituation und Rückkehrintentionen von Alppersonal <i>Sandra Contzen, BFH-HAFL</i>
Moderation: Phatima Mamardashvili (BFH-HAFL)	16.15 – 16.35	AgriPeik, Diagnosetool für Energieeffizienz auf Landwirtschaftsbetrieben <i>Janine Thoma, AGRIDEA, AgroCleanTech</i>
	16.35 – 16.55	Transition Potential and pathways towards sustainable food systems: a consumer archetype analysis <i>Hanna Stolz, FiBL</i>
	16.55 – 17.15	Construction and Perception of an indicator-based sustainability self-assessment tool <i>Benjamin Blumenstein, Anna Geiser, Lukas Baumgart, FiBL</i>
	17.15 – 19.00	Apéro ETH Dozentenfoyer